
Optio i blåsväder 

Tålamodet är slut 
26 oktober 2024  

Länk till artikeln i Örnsköldsviks Allehanda: https://www.allehanda.se/2024-10-26/talamodet-
ar-slut/?shareSource=sharebutton 

Fler förvaltare i Örnsköldsvik. 

Det efterlyser Socialdemokraterna som har lyft frågan flera gånger. 

– Vi har människor med hjälpbehov som har stått i kö i över två år, så kan vi inte ha 
det, säger Carolina Sondell. 

 
Carolina Sondell (S) har skrivit ett nämndinitiativ som tagits upp i kommunstyrelsen.  
Bild: Robbin Norgren 

I en tidigare intervju med ÖA uttryckte tillförordnade chefen för överförmyndarnämnden, 
Jens Hjalmarsson, att han inte skulle grina om Örnsköldsvik fick ett 50-tal fler 
ställföreträdare. 

Nyligen lyfte oppositionsrådet Carolina Sondell (S) frågan i kommunstyrelsen genom ett 
nämndinitiativ. 

– Vi tycker att vi har markerat det flera gånger, nu gör vi det också skriftligt. Vi vill ha egen 
personal och hade det i budget, för vi ser ett behov på längre sikt, säger hon till ÖA. 

I flera omgångar i olika forum har Socialdemokraterna efterlyst åtgärder för att kunna möta 
behovet av fler förvaltare menar Sondell. 

Förra året gavs löftet att antalet ärenden hos privata förvaltarenheten Optio skulle minska 
till årsskiftet 2023/2024. 

– Nu är det 20 ärenden där, och vi är i oktober 2024. Vi tycker inte vi ser den minskning som 
vi blivit lovade, säger Sondell. 



Hon säger inte blankt nej till att ta stöd och hjälp externt, vid extrema situationer. 

– Men extrema situationer får inte pågå hur länge som helst. 

Vad mer kan göras från kommunens sida? 

– Egentligen ligger det ansvaret på gemensamma överförmyndaren i Umeå. Men man måste 
köra olika typer av raggningsevent. Det kanske måste vara mer än en hemsida, man kanske 
behöver bjuda in sig själv i olika forum. 

Alternativet är att fler anställs i kommunal regi. Oavsett menar Sondell att en lösning bör 
hittas snarast. 

– Det är människor som har väntat väldigt länge på att få hjälp, det är viktigt att det kommer 
fram. Vi har människor med hjälpbehov som har stått i kö i över två år, så kan vi inte ha det, 
säger Carolina Sondell. 

 
I Örnsköldsviks kommun finns cirka 20 ärenden som hanteras av externa företaget Optio. 
Bild: Izabelle Nordfjell 

Vem som ska tillhandahålla förvaltarna är en snirklig historia. 

Sofia Johansson Hannsberger är stabschef och biträdande kommundirektör på Örnsköldsviks 
kommun. Hon förklarar att i överförmyndarens uppdrag ingår det att ta fram förslag på 
förvaltare eller god man och göra en lämplighetsprövning. 

Detta ska göras när de har fått en anmälan eller ansökan om att en person har behovet. 

– Det är en del i deras arbete, ett rekryteringsarbete av gode män och förvaltare, säger 
Johansson Hannsberger. 



 
Sofia Johansson Hannsberger är stabschef och och biträdande kommundirektör på Örnsköldsviks kommun. 
Bild: Izabelle Nordfjell 

Örnsköldsvik har, likt flera andra kommuner, en kommunal förvaltarverksamhet som tar sig 
an uppdrag som är mer komplexa. Något som har funnits i kommunen sedan 2009. 

Detta är ett slags komplement till de förvaltare som överförmyndaren tillgodoser. 

Kommunens politiker vill ha fler förvaltare, vem har den bollen i så fall? 

– Rent juridiskt ligger det på överförmyndarverksamheten. Att en kommun har en 
förvaltarverksamhet är inget som ingår i det kommunala uppdraget. 

Hon menar att lagstiftningen är så pass ålderdomlig att den inte är anpassad för den här typen 
av verksamhet. Vare sig om den drivs av en kommun eller ett företag. 

– Det här är ett försök från kommunen att tillgodose behovet. För faktum kvarstår, vi har ett 
antal personer som behöver stöd. Och då blir frågan hur vi tillgodoser det. 

Kommunen har fyra förvaltartjänster på heltid som enligt Johansson Hannsbergers bedömning 
ska klara av den kö av komplicerade ärenden som finns i Örnsköldsvik. Alla fyra anställda är 
just nu i tjänst, men tidigare har det förekommit sjukskrivningar. 

– Det är det som gör att vi i dagsläget inte är helt i fas, säger hon. 

Sofia Johansson Hannsberger kommer sätta sig in i Carolina Sondells nämndinitiativ, som har 
tagits vidare till kommunledningförvaltningen. 

– Då kommer jag titta närmare på om min bedömning fortfarande gäller att vi med fyra 
heltidstjänster borde kunna lösa det. 

Om ni behöver utöka, hur svårt är det att få till? 

– Det är en budgetfråga. Jag har en budget motsvarande fyra heltidstjänster, så det behövs i så 
fall tas med i budgetarbetet, säger Sofia Johansson Hannsberger. 


